
"Produselecuun
consumscãzutde
energieaubeneficiu
imediatpentruclienþi"

(Interviu cu Dragoº Sîrbu, CEO Flanco)

Reporter: Ce strategie abor-
deazã Flanco pentru a îndeplini
condiþiile impuse de UE în mate-
rie de sustenabilitate?

Dragoº Sîrbu: Derulãm pro-
grame ºi iniþiative care abor-
deazã diverse paliere prin care
susþinem sustenabilitatea ºi un
stil de viaþã responsabil faþã de
mediu.

În 2020 am început un proiect
amplu de digitalizare pe care îl
vom finaliza în acest an, în urma
unei investiþii totale de 20 de
milioane de lei. A pornit de la
implementarea sistemului ERP
ºi a continuat cu digitalizarea
documentelor utilizate în cadrul
activitãþii din sediu ºi din maga-
zine, precum semnarea electro-

nicã a contractelor de credit, im-
plementarea etichetelor elec-
tronice în toatã reþeaua, trans-
miterea de documente în for-
mat digital, precum ºi utilizarea
soluþiilor de arhivare electroni-
cã. Reuºim, astfel, sã economi-
sim aproape 50 de tone de
hârtie pe an, care înseamnã pes-
te 730 de copaci salvaþi.

În luna iunie, am finalizat pro-
cesul de implementare a etiche-
telor electronice în întreaga re-
þea de 160 de magazine. Proiec-
tul s-a desfãºurat pe parcursul
unui an ºi jumãtate ºi a pre-
supus o investiþie în valoare de
peste 17 milioane de lei. Toto-
datã, am trecut la iluminare LED
în toate magazinele noastre, in-
diferent cã vorbim despre ma-
gazine stradale sau din mall, din
oraºe mici sau mari.

Un alt palier important prin

care susþinem sustenabilitatea
este programul propriu Rabla,
cu atât mai cãutat în acest an,
când a lipsit programul naþional
organizat de AFM. Anul acesta
am crescut valoarea voucheru-
lui de la 200 la 300 de lei, mo-
tivând, astfel, suplimentar clien-
þii sã recicleze în mod responsa-
bil. Totodatã, desfãºurãm ºi un
program de buy-back pentru te-
lefoane smart în cadrul cãruia
evaluãm produsul vechi, elibe-
rãm voucher în funcþie de valoa-
rea acestuia, iar clientul îl folo-
seºte pe loc pentru achiziþiona-
rea unui nou produs.

Reporter: Cum apreciaþi apor-
tul pe care îl au produsele cu un
consum scãzut de energie la bu-
nãstarea oamenilor ºi a mediu-
lui?
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Produsele cu un consum scãzut de energie au un beneficiu ime-
diat pentru clienþi - reducerea semnificativã a facturilor la energie
electricã, un subiect de interes pentru noi toþi, apreciazã Dragoº
Sîrbu, CEO Flanco. Acesta ne-a spus, într-un interviu, cã, de aseme-
nea, impactul asupra mediului, deºi vizibil doar pe termen lung,

este de o importanþã crucialã: "Un consum redus de energie înse-
amnã scãderea emisiilor de CO2 ºi a poluãrii, deci cei care aleg
astfel de produse contribuie activ la combaterea schimbãrilor cli-
matice ºi la ºansa unui mediu înconjurãtor sãnãtos pentru gene-
raþiile care vor urma".

"Am încheiat primul semestru al anului cu o
valoare a vânzãrilor de

600 milioane de lei,
în creºtere cu

30%
faþã de aceeaºi perioadã a anului anterior,

pe o piaþã care a crescut în valoare cu
aproximativ 6%".
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Dragoº Sîrbu: În primul rând,
produsele cu un consum scãzut
de energie au un beneficiu ime-
diat pentru clienþi - reducerea
semnificativã a facturilor la
energie electricã, un subiect de
interes pentru noi toþi. Apoi, im-
pactul asupra mediului, deºi vi-
zibil doar pe termen lung, este
de o importanþã crucialã. Un
consum redus de energie înse-
amnã scãderea emisiilor de CO2
ºi a poluãrii, deci cei care aleg
astfel de produse contribuie ac-
tiv la combaterea schimbãrilor
climatice ºi la ºansa unui mediu
înconjurãtor sãnãtos pentru ge-
neraþiile care vor urma.

În industria noastrã, avansul
tehnologic trebuie sã includã,
obligatoriu, ºi responsabilitatea
faþã de mediu. Ne concentrãm
pe a aduce la raft, la dispoziþia
clienþilor noºtri, o gamã variatã

de produse ºi tehnologii eficien-
te energetic. Prin programele pe
care le desfãºurãm, promovãm
beneficiile acestor produse, im-
portanþa reducerii consumului
de energie ºi îi motivãm pe cei
care ne trec pragul sã le aleagã.

Reporter: În ce mãsurã obser-
vaþi o educaþie a consumatorilor
din România în ceea ce priveºte
utilizarea de aparate electroca-
snice cu un consum redus de
energie?

Dragoº Sîrbu: În special în pe-
rioada pandemiei, când tele-
munca ºi timpul petrecut acasã
erau predominante, clienþii s-au
orientat cãtre produse perfor-
mante, cu consum energetic
mai mic. La Flanco, am încurajat
aceste alegeri inclusiv prin pro-
duse financiare specifice, cum
este cazul creditului Rabla, care
oferea condiþii de finanþare pre-
ferenþiale. Observãm aceeaºi
tendinþã ºi în prezent, poate

ceva mai moderatã, însã prezen-
tã mai mult decât în perioada
pre-pandemicã.

Reporter: Cum au evoluat
vânzãrile pe acest segment în
ultimii ani? Ce perspective are
acest segment de piaþã?

Dragoº Sîrbu: Observãm o
evoluþie pozitivã a vânzãrilor pe
acest segment de produse.
Clienþii îºi doresc produse mai
performante ºi mai eficiente
energetic, astfel cã folosesc in-
clusiv servicii financiare precum
creditul de consum pentru a ºi
le permite.

De asemenea, profitã de pro-
gramul nostru propriu Rabla -
numai în acest an, au fost acor-
date peste 39.000 vouchere, în
valoare de peste 11,5 milioane
lei. Produsele care sunt, cel mai
adesea, schimbate de clienþi cu
o versiune mai performantã teh-
nologic ºi energetic sunt maºini-
le de spãlat rufe ºi combinele fri-
gorifice. Urmãtoarele pe listã
sunt maºinile de spãlat vase,
uscãtoarele de rufe, plitele ºi
cuptoarele electrice incorpora-
bile, televizoarele.

Reporter: Ce cifrã de afaceri
aþi realizat în primele opt luni
ale acestui an, comparativ cu

aceeaºi perioadã din 2022 ºi ce
pondere din aceasta provine
din vânzãrile prin divizia Corpo-
rate?

Dragoº Sîrbu: Am încheiat
primul semestru al anului cu o
valoare a vânzãrilor de 600 mi-
lioane de lei, în creºtere cu 30%
faþã de aceeaºi perioadã a anu-
lui anterior, pe o piaþã care a
crescut în valoare cu aproxima-
tiv 6%.

Reporter: Ce rezultate finan-
ciare estimaþi pentru întregul an
în curs?

Dragoº Sîrbu: Ne pãstrãm în
continuare optimismul de la
începutul anului , când am
bugetat un avans al cifrei de
afaceri de 20%. Urmeazã sezo-
nul care are, în mod tradiþional,
cea mai mare pondere în vânzã-
ri în industria noastrã ºi ne pre-
gãtim pentru el.

Reporter: Mulþumesc!
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"Produsele care sunt, cel mai adesea,
schimbate de clienþi cu o versiune mai
performantã tehnologic ºi energetic sunt
maºinile de spãlat rufe ºi combinele
frigorifice. Urmãtoarele pe listã sunt
maºinile de spãlat vase, uscãtoarele de rufe,
plitele ºi cuptoarele electrice incorporabile,
televizoarele".


